

الثلاثاء، 28 تشرين الثاني/نوفمبر 2023 - الأربعاء 29 تشرين الثاني/نوفمبر 2023

ملخص

من الساعة 14:00 ولغاية الساعة 17:00 بتوقيت وسط أوروبا

يكمن الهدف الأساسي للاتحاد البرلماني الدولي في تعزيز تمكين الشباب. تماشياً مع هذا الهدف، يجمع الاتحاد البرلماني الدولي البرلمانيين الشباب من جميع أنحاء العالم في منصات مخصصة يقودها الشباب لبناء القدرات، وتبادل الممارسات الجيدة في وضع السياسات لتمكين الشباب، وتنسيق العمل، وإقامة الشبكات.

وانطلقت سلسلة التمكين للاتحاد البرلماني الدولي للبرلمانيين الشباب في العام 2022 بجلسات إحاطة بشأن مجالات السياسات، بما في ذلك المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية)، وحقوق الإنسان للشباب، والمفاوضات بشأن المناخ، والشباب، والسلام، والأمن. حتى اليوم، حضر حوالي 300 مشارك جلسات الإحاطة هذه، بمن فيهم 186 شاباً من الرجال البرلمانيين، والنساء البرلمانيات.

وكجزء من سلسلة التمكين، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي ورشة عمل تدريبية عبر الإنترنت تستهدف إلى بناء قدرات القيادة، والاتصال لمجموعة من البرلمانيين الشباب حول وضع السياسات لتمكين الشباب.

وستعقد ورشتا عمل افتراضياً عبر منصة زووم Zoom: الأولى في اللغة الإنجليزية، والثانية في اللغة الفرنسية. سيجري تقديم كل ورشة عمل مدتها ثلاث ساعات في يوم واحد، وستتألف من جزأين: جلسة مدتها 90 دقيقة بشأن القيادة، وجلسة أخرى مدتها 90 دقيقة بشأن الاتصال.

وإن البرلمانات الأعضاء مدعوة إلى تسجيل برلماني شاب واحد للمشاركة في ورشة العمل التدريبية.

وثائق المعلومات الأساسية:

- [الاتحاد البرلماني الدولي، مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية \(2023\)](#)
- [الاتحاد البرلماني الدولي، حملة أنا أقول نعم للشباب في البرلمان!](#)
- [قرار الاتحاد البرلماني الدولي بشأن مشاركة الشباب في العملية الديمقراطية \(الجمعية العامة الـ122 للاتحاد البرلماني الدولي، بانكوك، تايلاند، نيسان/أبريل 2010\)](#)



Empowerment Series for Young Parliamentarians - Online training workshop on leadership and communication

Tuesday, 28 November 2023 - Wednesday, 29 November 2023

Summary

14:00 to 17:00 CET

The promotion of youth empowerment is a core objective of the Inter-Parliamentary Union (IPU). In line with this objective, the IPU brings together young MPs from around the world in dedicated youth-led platforms to build capacities, to exchange good practices in policymaking for youth empowerment, to coordinate action and to develop networks.

The IPU Empowerment Series for young MPs started in 2022 with briefings on priority policy areas for youth empowerment, including gender equality, youth human rights, climate negotiations, and youth, peace and security. To date, approximately 300 participants have attended these briefings, including 186 young men and women MPs.

As part of the Empowerment Series, the IPU is organizing a special online training workshop that will aim to build the leadership and communication skills of a group of young MPs on policymaking for youth empowerment.

Two workshops will be held virtually via Zoom: the first in English and the second in French. Each three-hour workshop will be delivered in a single day and will consist of two parts: a 90-minute session on leadership and another 90-minute session on communication.

IPU Member Parliaments are invited to register one young parliamentarian to participate in the training workshop.

Background documents:

- [IPU, Youth participation in national parliaments \(2023\)](#)
- [IPU I Say Yes to Youth in Parliament! campaign](#)
- [IPU resolution on Youth participation in the democratic process](#) (122nd IPU Assembly, Bangkok, Thailand, April 2010)